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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIADEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 30 DE 
SETEMBRE DE 2016 
 
Identificació de la sessió: 
 
Legislatura: 2015-2019 
Sessió número: 6/2016 
Caràcter: ordinària 
Lloc: sala Ple 
Hora: 21:00 
 
Llista d’assistents: 
 
Sr. Ramon Roqué i Riu, President 
Sra. Montserrat Tallant i Descamps, vocal 
Sra. Maria Teresa Tallant i Descamps, vocal 
Sr. Ferran Miquel Rigau, vocal 
Sr. Lluís Ibáñez Ruano 
Sra. Sandra Soler García 
Sr. Jordi Caparrós i Marcé, vocal 
Sra. Concepció Formatgé i Marcer, vocal 
Sr. Sergi Albrich i Viñas, vocal 
Sra. Mª Lluïsa Pérez i Castro, vocal 
 
Excusa la seva absència:  
 
Sra. Elisenda Guillaumes Cullell, vocal 
 
 
Sra. Raquel Costa Iglesias, Secretària-interventora que en dóna fe.  
 
S’obre la sessió per la Presidència a les 21:00 hores i comprovada per la Secretària la 
existència del quòrum suficient perquè pugui ser iniciada la sessió en primera 
convocatòria, es procedeix a conèixer els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DE DATA 29 DE JULIOL DE 
2016 
 
2.- APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L´AJUNTAMENT I DEL SEU 
ORGANISME AUTÒNOM CORRESPONENT A L´EXERCICI ECONÒMIC DE 2015 
 
3.- APROVACIÓ ORDENANCES FISCALS PER L´EXERCICI 2017 
 
4.- APROVACIÓ COMPROMÍS FINANÇAMENT PROJECTE POCTEFA 2014-2020 
 
5.- APROVACIÓ PLA ACOLLIDA DEL RIPOLLÈS 2016-2020 
 
6.- ANUL.LACIÓ DRETS PENDENTS COBRAR EXERCICIS TANCATS I EXERCICI 
2016 I OBLIGACIONS PENDENTS DE PAGAR EXERCICIS TANCATS 
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7.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JGL 
 
8.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA 
 
9.- TORN OBERT DE PARAULA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DE DATA 29 DE JULIOL 
DE 2016 
 
Sotmesa l’acta de la sessió anterior a consideració dels membres del plenari 
municipal, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
 
2.- APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L´AJUNTAMENT I DEL SEU 
ORGANISME AUTÒNOM CORRESPONENT A L´EXERCICI ECONÒMIC DE 2015 
 
Examinats per la Comissió Especial de Comptes d´aquesta Corporació els Comptes 
Anuals corresponents a l´exercici de 2015, i en atenció als informes de l´expedient, 
dels quals es desprèn que es troba conforme a dret.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR els Comptes Anuals de l´Ajuntament de Sant Joan de les 
Abadesses i del seu Organisme Autònom Llar d´Infants El Molí Petit,  corresponents a 
l´exercici 2015, en la forma que han estat presentats i rendits.  
 
SEGON.- TRAMETRE la documentació dels Comptes Anuals d´aquest Ajuntament a 
la Sindicatura de Comptes de Catalunya, de forma telemàtica a través de l´Eacat, en 
els formats establerts en l´Acord del Ple de la Sindicatura del 8 de maig de 2013 i 
publicats en el DOGC número 6.382, de 24 de maig de 2013. 
 
El Sr. Alcalde  cedeix al paraula al regidor, Sr. Sergi Albrich, qui expressa que votaran 
negativament per coherència amb el que han manifestat en altres ocasions com per 
exemple a l'any 2015, quan es va aprovar un pla financer per tal de regular l'excés de 
despesa de 145.000 euros, tot i que l'any 2015 quan es va tancar l'exercici es va 
comptabilitzar un deute superior a l'any anterior, essent l'únic ajuntament de la 
comarca que el deute incrementava durant dos anys consecutius. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, manifesta que està d'acord amb el que ha 
expressat el regidor Sr. Albrich, en el sentit que el pressupost de l'any passat es va 
tancar en negatiu amb la sort que hi havia romanent de tresoreria positiu d'exercicis 
anteriors. Considera que s'ha incomplert la regla de la despesa que va obligar a fer el 
pla econòmic financer. 
 
El Sr. Alcalde considera que es fan lectures diferents: el regidor Sr. Sergi Albrich parla 
de més despesa quan ell considera que es tracta de menys ingressos i també parla de 
més endeutament i ell va justificar que tot el deute a curt termini no es tenia en compte 
com endeutament ja que eren pòlisses a un any i,per tant, era un deute fictici i per 
consegüent, té una lectura diferent. En quant a l'endeutament, Sant Joan de les 
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Abadesses ha estat un dels únics pobles que ha pogut fer alguna inversió i per tant ha 
permès continuar treballant pel poble i la seva economia. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich torna a insistir en els dos objectius: un pla econòmic 
financer per reestructurar la despesa i reduir aquesta. Els resultats són que s'ha estirat 
més el braç que la màniga. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 3 vots negatius ( 2 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU).  
 
 
3.- APROVACIÓ ORDENANCES FISCALS PER L´EXERCICI 2017 
 
El Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, estableix en els seus articles 15 a 19, el 
procediment per a l’aprovació i modificació de les ordenances fiscals reguladores dels 
tributs locals. 
 
En concret, l’art. 16.1 del text legal esmentat anteriorment determina que, els acords 
de modificació de les ordenances hauran de contenir la nova redacció de les normes 
afectades i les dates de la seva publicació i de l’inici de la seva aplicació. 
 
Atès que per a l’exercici econòmic de 2017 es proposa modificar les següents 
ordenances fiscals: 
 
 - Ordenança fiscal número 2, reguladora de l´Impost sobre béns immobles.  
 
 - Ordenança fiscal número 5, reguladora de l´Impost sobre l´increment de valor 
 dels terrenys de naturalesa urbana. 
 
 - Ordenança fiscal número 27, preu públic per als serveis d´hostatgeria de 
 l´alberg rural Ruta del Ferro.  
 
Vist l’informe favorable de secretaria-intervenció respecte les modificacions de les 
ordenances fiscals proposades per a l’exercici 2017.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR provisionalment la modificació de les ordenances fiscals 
reguladores dels impostos i l´aprovació provisional d´altres ordenances municipals que 
regiran des de l‘1 de gener del 2017 i que s’han esmentat a la part expositiva anterior.  
 
SEGON.- EXPOSAR l’expedient al públic mitjançant anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província, així com també en el tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un 
termini de 30 dies, per tal que tota persona interessada pugui examinar-lo i presentar 
les reclamacions i observacions que consideri oportunes. En cas de no presentar-se 
reclamacions durant aquest període d’exposició pública, els acords adoptats es 
consideraran definitivament aprovats i entraran en vigor a partir de l‘1 de gener de 
2017, una vegada efectuada la seva publicació íntegra en el BOP. 
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El Sr. Alcalde explica que només es modifiquen tres ordenances, les qual enumera. 
EXplica que l'impost sobre béns immobles (IBI) quedarà fixat amb un gravàmen del 
0,88% que explica servirà per aplicar un tercer i últim rebut per liquidar l'IBI del 2016 
que, tal i com es va explicar en el seu dia, per un error administratiu, no es va acabar 
de liquidar.  
Pel que fa a l'ordenança número 5 sobre l'Increment del valor dels terrenys sobre 
naturalesa urbana, com que s'ha vist reduït considerablement el valor del terreny 
durant aquests últims anys, es modifica percentatge que serveix per al càlcul de 
l'impost per no patir una disminució tan important dels ingressos.  
S'actualitza també l'ordenança número 27 dels serveis d'hostatgeria de l'alberg Ruta 
del Ferro per tal d'adequar-los a les tarifes del XANASCAT. Considera que les 
modificacions són poques però calia fer-les. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, explica que no poden donar suport a la proposta atès que 
considera que s'ha de ser curós a l'hora d'explicar les modificacions de les 
ordenances. En el cas de l'impost de béns immobles, l'equip de govern, el que fa és 
aprovar un gravamen que permetrà augmentar l'impost per al 2017. És cert que una 
part del que es preveu recaptar  és per recuperar el que es preveia recaptar el 2016 
que per un mal càlcul de l'IBI 2016 s´ha d'incorporar al 2017. Si es resta del que es 
recaptarà en total, el que recaptarà al 2017 serà superior al total que s'havia d'haver 
cobrat al 2016. En resum, l'impost de béns immobles per al 2017, s'augmentarà. Posa 
l'exemple d'un habitatge que pagaria uns 604 euros, ara pagarà uns 630 euros.  
Comenta que en el cas de les plusvàlues també passa el mateix, com que baixen els 
valors cadastrals, s'augmenta el tipus impositiu per tal de recaptar el mateix que l'any 
passat, per tal de no prendre ingressos. Considera que en un moment que es podrien 
reduir aquests impostos el que s'acaba fent és modificar el gravamen per tal de 
recaptar més. Com que consideren que és possible reduir aquests impostos i la 
voluntat de l'equip de govern, no és aquesta, el seu grup municipal votarà en contra a 
la proposta.  
Comenta que com que estan en l'aprovació inicial de les mateixes, faran com en altres 
anys, presentar les al.legacions que considerin oportunes, tan pel que fa a les 
ordenances que es modifiquen com d'altes que no es modifiquen però consideren que 
també es podrien modificar a la baixa. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé vol que consti en acta la seva queixa sobre les 
darreres comissions informatives prèvies al ple: no pot entendre com es fa la comissió 
informativa el dilluns i com a punt de l'ordre del dia més important presentar l'aprovació 
de les ordenances fiscals i no donar-los als grup de l'oposició els tipus impositius que 
finalment s'han decidit. Varen marxar de la comissió informativa sense saber el tipus 
impositiu. Afegeix que va marxar de la comissió entenent que no era el Sr. Alcalde qui 
decidia el tipus impositiu sinó que li venia dit per l'administrativa que porta el tema. 
Aquesta queixa la fa pública però ja l´havia fet directament al Sr. Alcalde ja que no 
considera que les comissions informatives hagin de ser tan fluixes i que només es 
limitin a llegir les propostes que han d'anar al plenari. Considera que se'ls ha de donar 
més informació ja que com a regidors, hi tenen dret. Comenta que ells reben 49,38 € 
multiplicat per 11 i per 6 comissions que es fan a l'any, s'estan estafant uns 3.250 
euros, als vilatans de Sant Joan. 
 
El Sr. Alcalde intervé manifestant que a l'ajuntament es cobra per indemnització però 
que els regidors, dediquen o poden dedicar més temps a les regidories i que la 
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indemnització no és per una assistència sinó que és una forma que arriben als 
regidors. L'assistència a la comissió justifica una feina que el regidor ja ha fet. 
 
La Sra. Concepció Formatgé, insisteix en que si una persona no assisteix a la sessió, 
no cobra, per tant considera que és per assistència i no per feina feta. 
 
El Sr. Alcalde diu que el fet que les comissions siguin més o menys riques en 
contingut, no tenen res a veure amb el que es cobra i es cobra la dedicació d'aquell 
més del regidor. Les indemnitzacions són una forma de pagament. 
 
La Sra. Formatgé diu que tot això no ha de representar que les comissions 
informatives hagin de ser com són. 
 
El Sr. Alcalde, pel que fa a l'administrativa que porta el tema de l'IBI, li va comentar 
que no era senzill dir quin tipus de gravamen s'aplica per calcular un impost. Després 
de la revisió del cadastre i al llarg de tots aquests anys, s'ha intentat mantenir l'impost 
la qual cosa ha esta difícil i s'ha aprofitat la possibilitat de reduir els valors cadastrals. 
A nivell administratiu hi ha hagut una feina important de càlcul, simulacions, etc, de 
diferents tipus de finques, per tal que l'ajuntament acabés ingressant més o menys el 
mateix cada any. El resultat ha estat un altre ja que des del 2013 els contribuents ha 
pagat una mica menys i per tant s'ha ingressat menys i llavors és quan ve el discurs de 
que s'ha gastat massa. Quan aquest any es va treballar en els càlculs del tipus 
impositiu de l'IBI pel 2017, es va tenir en compte que l'ajuntament pogués ingressar 
allò que i no ingressar més, sinó el que es venia ingressant el 2014 i que s'havia 
d'haver ingressat el 2014, 2015 i 2016. Està d'acord en què el dilluns a la comissió 
informativa no hi era però portaven dies fent simulacions per no equivocar-se per fixar 
el tipus i finalment va ser el dimecres, treballant-hi una administrativa durant dos dies a 
fer-li una simulació perquè políticament es pogués decidir el tipus de gravamen que fos 
coherent amb el seu discurs: que l'impost no augmentés més del que s'havia recaptat 
durant aquests últims anys. Li dóna la raó quan la Sra. Formatgé diu que el dilluns ja 
s'hauria d'haver tingut el tipus de gravamen decidit.  
 
La Sra. Formatgé considera que encara que s'hagués hagut de canviar, com a mínim 
dir el tipus de gravamen que es pretenia ni tan sols es va parlar del gravamen de 
rústica. Considera que durant la comissió informativa, va tenir informació zero. Pel que 
fa al tipus impositiu, ella va entendre que el que es volia era recuperar el que s'havia 
d'haver ingressat al 2016. Aplicant el 0,84% era suficient i en canvi ara es proposa un 
0,88% i quan ha tractar el punt, ho fa fet de forma molt lleugera i en cap cas ha donat a 
entendre que la gent pagarà més. 
 
El Sr. Alcalde insisteix en que es pagarà menys que el 2014, i una mica més que el 
2014, 2015 i 2016 perquè a l'haver reduït els valors cadastrals s'anaven reduint també 
els ingressos i les finances de l'ajuntament no s'ho poden permetre. 
 
El Sr. Albrich considera que el Sr. alcalde els hi fa el joc dels tril.lers de la rambla, ja 
que a la comissió informativa els hi va dir que l'impost de béns immobles no es reduís 
respecte el 2016 i que al 2017 l'equip de govern preveia recaptar el mateix que al 
2016, corregint l'error que hi va haver. Per recaptar el mateix que el 2016 era suficient 
aplicar el 0,84% i per tant amb el 0,88% , tot plegat es tradueix en què es pagarà més 
que al 2016. 
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Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 3 vots negatius ( 2 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU).  
 
 
4.- APROVACIÓ COMPROMÍS FINANÇAMENT PROJECTE POCTEFA 2014-2020 
 
Atès que l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses és beneficiari del projecte 
número EFA045/15 PATRIMC@T en el marc del Programa INTERREG V A Espagne-
France-Andorra 8POCTEFA) 2014-2020.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR el compromís d´aquest Ajuntament de participar i implementar 
les accions contingudes en el mencionat projecte.  
 
SEGON.- El cost total del projecte mencionat a la part expositiva anterior ascendeix a 
la quantitat de 4.488.217,38 euros, a la qual li correspon una sol.licitud total de FEDER 
de 2.917.341,30 euros.  
 
TERCER.- L´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses es compromet segons el 
següent pla de finançament:  
 

Cost total FEDER 
Cofinançament 
públic Autofinançament 

424.923,40 € 276.200,21 €   148.723,19 € 
 
El Sr. Alcalde explica que Sant Joan de les Abadesses està inclòs en un projecte 
transfronterer (França, Andorra i Espanya)  i ha tingut la sort de poder ser beneficiari 
d'un fons Interreg que és el POCTEFA. El total projecte ascendeix a 424.923,40 € i ha 
obtingut un ajut de 276.200,21 €. Considera que és un projecte important que 
revaloritzarà el patrimoni i ressalta que Sant Joan ha liderat el projecte des d'un 
principi. 
 
El regidor, Sr. Servi Albrich, manifesta que celebren que el projecte vagi avançant i els 
feliciten per la feina feta que suposa fer aquesta inversió. 
  
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
5.- APROVACIÓ PLA ACOLLIDA DEL RIPOLLÈS 2016-2020 
 
En un moment en què el percentatge d´immigració a gairabé tot Catalunya disminueix 
sembla incongruent redactar un Pla d´acollida. Malgrat això, hem de tenir present que 
continuen arribant persones immigrades a la nostra comarca i la seva integració és 
fonamental per garantir una bona convivència.  
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La primera acollida d´aquestes persones, des del moment en què s´empadronen als 
nostres municipis, assegurarà que coneguin el funcionament de la nostra societat així 
com els seus costums, tradicions, normes, etc. Alhora facilitarà que es puguin 
desenvolupar de manera autònoma en el menor temps possible ja que la coordinació 
amb els serveis de català del Ripollès ha de promoure el coneixement lingüístic de la 
nostra llengua.  
 
El Pla de Ciutadania i Immigració del Ripollès, gestionat pel Consorci de Benestar ocial 
del Ripollès, constitueix un marc general d´actuació que pretén aconseguir la plena 
incorporació social de les persona immigrades.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR el Pla d´acollida del Ripollès 2016-2020 en la forma que consta 
a l´expedient.  
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord al Consorci de Benestar Social del Ripollès. 
 
El Sr. Alcalde explica que hi ha hagut diferents plans d'acollida i es tracta d'una guia 
per quan arriben immigrants seguir un protocol per encaminar-los de forma que es 
puguin integrar plenament. 
 
La regidora, Sra. Lluisa Pérez, explica que hi votaran a favor i celebren que s'aprovi 
aquest Pla d'acollida ja que era una de les peticions que varen presentar en la moció 
presentada per Esquerra Republicana de Catalunya, pel que fa a l'acollida de 
persones víctimes dels conflictes armats que hi ha al Mediterrani, tot i que troben a 
faltar el que faria l'ajuntament de Sant Joan de les Abadesses per aquestes persones. 
 
El Sr. Alcalde respon que s'està parlant de dos tipus diferents de persones que poden 
arribar a Sant Joan. Un són els refugiats i els altres són els immigrants. Els refugiats, 
el Consorci no els ha pogut recollir en aquest document, tot i que potser també podria 
ser útil en aquest sentit. 
 
La regidora, Sra. Pérez, creu que seria interessant saber de quines infraestructures es 
compta per al compliment d'aquest Pla, ja que no serveis de massa aprovar Plans i no 
estar preparats per rebre aquestes persones. 
 
El Sr. Alcalde diu que sí s'està preparat i considera que el Consorci fa la feina amb 
tècnics i infraestructura adequada. Pel que fa als refugiats considera que fins que a 
nivell estatal o autonòmic no es preguin decisions al respecte, poca cosa es pot fer des 
del Consorci o des de els ajuntament. 
 
El regidor, Sergi Albrich, comenta que seria bo que els plans també vagin progressant i 
corregint a les necessitats de les persones refugiades i immigrants. Creu que des del 
Consorci es podria haver treballat en aquest sentit. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé considera que es tracta d'una bona iniciativa 
davant una necessitat per tal de garantir una igualtat d'oportunitats a les persones que 
arriben. Ha vist molt interessant el tema dels mòduls informatius als quals poden 
accedir aquestes persones que els facilitarà el coneixement de la llengua i la inserció 
laboral. Donat que el Pla és per als exercicis 2016-2020, considera que la valoració no 
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s'hauria de fer un cop acabat el termini sinó que es podria fer regularment ja que es 
tindria més marge de maniobra per al seu total compliment. 
 
El Sr. Alcalde explica que de valoracions ja se'n poden fer atès que es venen aprovant 
plans d'acollida durant aquests darrers anys i per tant hi ha tècnics que hi estan 
treballant cada dia i per tant ja es poden obtenir resultats sobre l'acolliment dels 
immigrants. Considera que es tracta d'una actualització del que ja existeix.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  

 

6.- ANUL.LACIÓ DRETS PENDENTS COBRAR EXERCICIS TANCATS I EXERCICI 
2016 I OBLIGACIONS PENDENTS DE PAGAR EXERCICIS TANCATS 
 
Vist l'informe emès per la intervenció d'aquest ajuntament i, que figura a l'expedient. 
 
Atès que en el mateix es proposa l’anul·lació de drets i obligacions com a 
conseqüència d’haver-se detectat diferents errors materials, aritmètics i de fet i, també, 
per la necessitat de depurar, tot i el temps transcorregut, aquells drets reconeguts i 
aquelles obligacions reconegudes que per circumstàncies alienes a l’ajuntament, 
encara figuren com a pendents, es considera ajustada a dret. 
 
Atès els drets pendents de cobrar d'exercicis tancats i de 2016 de l'ajuntament que 
s'han d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total de 117.429,15 
euros. 
Atès les obligacions pendents de pagar d'exercicis tancats de l'ajuntament que s'han 
d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total de 2.546,60 euros. 
 
 
És pel que es proposa al Plenari municipal l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER: APROVAR l'anul.lació dels drets pendents de cobrar d'exercicis tancats i de 
2016 de l'ajuntament per un import total de 117.429,15 euros i de les obligacions 
pendents de pagar d'exercicis tancats de l'ajuntament per un import total de 2.546,60 
euros. 
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord a l'àrea comptable d'aquest ajuntament a fi i 
efectes oportuns. 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta de drets i obligacions que s'anul.len de la 
comptabilitat de l'Ajuntament tot i que ressalta que l'ajuntament, en cap cas, renuncia a 
cobrar aquests diners però sí que és necessari tenir la comptabilitat depurada al 
màxim per tal que el control del pressupost sigui  el més real possible. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich comenta que veu bé que l'ajuntament faci la depuració per 
tenir la comptabilitat al dia, tot i que no deixa de ser, encara que no en la seva totalitat, 
una morositat dels contribuents. Per respecte a qui sí paga correctament, creu que 
s'hauria de treballat molt més per cobrar-los i, per tant s'ha de buscar la millor manera 
per cobrar tots els impagats.  
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El Sr. Alcalde considera que és un discurs molt reiteratiu perquè si es fixa en l'import 
que es vol donar de baixa, hi ha un import de 24.000 euros que correspon a una 
plusvàlua d'una empresa que ha tancat i també hi ha unes quotes urbanístiques de 
77.000 euros que es dóna de baixa que el titular no les ha pagades però per altra 
banda, les pagaran en un altre nom. Per tant, dels 117.000 euros, hi descomptem els 
77.000 que sí es cobraran i a més hi traiem els 24.000 d'una trista notícia de 
tancament d'una empresa, no és tant el deute. Per tant, demana que no s'acostumi al 
discurs de que hi ha molts impagats. 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per majoria absoluta amb 7 vots positius del 
grup polític municipal de MES i 3 vots negatius ( 2 del grup polític municipal d´ERC i 1 
del grup polític municipal de CiU).  
 
 
7.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JGL 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels acords adoptats per la Junta de Govern 
Local durant el període comprès entre el dia 16 d´agost de 2016 i el dia 29 d´agost de 
2016, ambdós inclosos 
 
 
8.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels Decrets d’Alcaldia compresos entre el 
número 344 i el número 428 de 2016, ambdós inclosos. 
 
 
9.- TORN OBERT DE PARAULA 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, lamenta que l'equip de govern no procedís a la votació de 
la moció per tal que l'Ajuntament de Sant Joan es declarés com a administració 
socialment responsable. Es tractava d'una moció externa que pretenia incorporar 
diversos compromisos per tal que tots els licitadors, empreses i gent que treballa per 
l'ajuntament, garanteixin una economia ètica i amb condicions laborals que venen 
regulades per llei. Ja varen dir que en les últimes licitacions, els plecs de clàusules ja  
contemplaven tots aquests aspectes, però pretenien que aquesta moció s'aprovés ja 
que l'ajuntament no és solament l'equip de govern sinó tot el ple i per tant com 
administració, s'adoptés aquest compromís. Comenta també que el pes important de 
la moció eren les bones pràctiques de les empreses cap als treballadors però també 
amb garanties mediambiental, com per exemple la utilització d'energies renovables i 
que les empreses que optessin per aquestes mesures tinguessin un premi com per 
exemple bonificacions en  l'impost d'activitats econòmiques. La moció a la qual feia 
referència al principi era per tractar el conjunt de les ordenances per tal d'establir les 
modificacions que semblin oportunes per ajudar a persones i col.lectius més 
desfavorables. Fent un estudi de les ordenances han vist que es podrien establit una 
vintena de bonificacions de les ordenances fiscals, tot i que potser no cal fer-les totes. 
Lamenta que no s'hagués aprovat la moció, donat que l'ajuntament ja compleix amb 
moltes d'aquestes condicions i per tant no hagués estat tan difícil assumir els 
compromisos. 
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El Sr. Alcalde explica que l'equip de va considerar que tot el que es demanava en al 
moció ja es venia complint en gran mesura, com per exemple bonificacions de l'IBI per 
noves empreses, per empreses que lloguessin més personal, etc. Creu que no podien 
incloure una moció que amagava el que ja es va fent. Els hi varen comentar que 
plantegessin noves propostes i ells varen mantenir la moció tal i com estava. 
 
El Sr. Sergi Albrich, diu que en periode d'al.legacions de les ordenances fiscals, 
plantejaran un conjunt de modificacions que creguin convenients per assumir les 
bonificacions que ells creuen i d'aquesta manera podran veure la voluntat de l'equip de 
govern de fer-ho o no. 
 
El Sr. Albrich demana a l'alcalde o bé a la regidora Sra. Sandra Soler, amb referència 
a la problemàtica que hi ha a Sant Joan amb les colònies de gats que no estan 
controlades i que generen un cert malestar a la població, que en ocasions han portat a 
enverinaments dels animals. Demana quines gestions s'han fet des de l'ajuntament 
sobre aquest tema, que posa per endavant, considera complicat. 
 
La regidora, Sra. Sandra Soler, explica que s'hi està treballant des de fa temps i sobre 
tot amb l'Associació de Gats amb qui s'ha mantingut diverses reunions. S'hi està 
treballant per tal de controlar les colònies i per esbrinar si els gats tenen propietaris i 
també procedir a les esterilitzacions. Creu que amb un termini de dos mesos es 
podran donar dades més concretes. 
 
El Sr. Albrich celebra que l'Ajuntament hagi començat a tractar el tema i vol fer una 
proposta que ja s'ha dut a terme en altres ajuntaments. Explica que estableixen 
convenis entre l'ajuntament i l'associació per tal que l'associació pogués tenir més 
potestat en aquest tema. 
 
La regidora, Sra. Sandra Soler explica que s'està redactant un conveni amb els 
veterinaris, associació i l´ajuntament. 
 
El Sr. Alcalde explica que des de fa mesos es treballa amb l'entitat i que s'ha arribat a 
acords ja redactats de col.laboració i ja s'han aprovat pressupostos per l'esterilització 
de gats. 
 
El  Sr. Albrich comenta que llegit el reglament de tinença d'animals, va veure que hi 
havia aspectes que es podrien modificar atès que es fa molt d'enfasi als gossos però 
no així amb els gats.  
 
El Sr. Alcalde li respon que es modificarà ja que hi ha redactada una nova proposta 
d'ordenança que s'aprovarà en el proper ple, on s'ampliaran totes les obligacions dels 
propietaris de gats i el propi ajuntament han de tenir. 
 
La regidora, Sra. Lluisa Pérez, comenta que a la fàbrica Espona hi ha gran quantitat de 
rates i els veïns s'estan queixant. 
 
El Sr. Alcalde explica que l'Ajuntament té una empresa contractada de desratització i 
que algú ens comunica algun problema en aquest aspecte es comunica de forma 
urgent a l'empresa qui fa l'actuació. Recull el comentari de la regidora per donar trasllat 
a l'empresa. 
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La Sra. Pérez creu convenient donar avís al propietari de l'edifici de neteja de la 
propietat. 
 
El Sr. Alcalde explica que s'ha mantingut converses en diferents ocasions amb la 
propietat en aquest sentit tot i que, al tractar-se d'una propietat tan gran, és complicat. 
No obstant reconeix que l'Ajuntament hi té una responsabilitat. 
 
Per altra banda la regidora, Sra. Lluisa Pérez, comenta si s'han plantejat en alguna 
ocasió donar el servei equivalent al Servei Bon Dia que es fa a Ripoll que està destinat 
a donar suport a persones majors de 75 anys que no tenen cap prestació. El servei 
consisteix en trucar un parell de vegades a la setmana a la persona per saber si es 
troba be, si necessita alguna cosa, si tenen algun problema per tal de detectar si la 
seva situació necessita un altre tipus d'ajut. 
 
El Sr. Alcalde diu que aquest servei s'ha donat quan s'ha disposat d'un Pla d'Ocupació, 
i ha servit per acompanyar a persones majors soles. Quan no s'ha disposat del servei, 
des de Serveis Socials del Consorci, s'ha anat fent el seguiment d'aquella persona. En 
un format diferent s'ha treballat en l'aspecte que apuntava la Sra. Pérez. Si es 
tinguessin recursos es podria mantenir el servei. 
 
La Sra. Lluisa Pérez insisteix en el fet de donar el servei de forma continuada i entén 
que el servei no té rés a veure l'un amb l'altre, sinó que seria un servei complementari. 
 
El Sr. Alcalde explica que es paga una quota al Consorci i per tant el que s'ha de fer, 
és exigir als serveis socials que creu que està fent bona feina. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, diu que l'atenció dels serveis socials va més encaminada 
per gent que té família i que ajuda a donar un cop de mà, més que atendre les 
necessitats d'una persona que està sola. 
 
La regidora, Sra. Lluisa Pérez tracta el tema de les queixes de les pilones del  Mestre 
Andreu i explica que una persona gran va caure una persona gran i s'han assabentat 
que per la Festa Major també va caure gent. Demana quanta gent haurà de caura per 
què l'ajuntament hi faci alguna cosa. 
 
El Sr. Alcalde diu que és un tema de diners, ingressos, preveure una inversió, buscar 
finançament ja que suposa una inversió important. 
 
La regidora, diu que seria suficient en treure les dues pilones que hi ha a l'aparcament 
de minusvàlids, es guanyaria moltíssim ja que el 90% de les persones que cauen ho 
fan allí. El Sr. Alcalde recull aquesta proposta. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé demana pels cartells que hi havia dies enrere 
pel poble on s'anunciava que l'ajuntament organitzava un viatge a Itàlia. Demana 
informació. 
 
El regidor, Sr. Ferran Miquel, explica que un seguit de vilatans varen demanar la 
organització d'un viatge que anés més enllà del viatge que es fa de forma puntual i que 
s'organitza des de l'oficina de turisme, es va fer una proposta a persones amb 
disponibilitat entre setmana. Es va fer un conveni amb un majorista i tenint en compte 
que a Sant Joan no hi ha una agència de viatges i per tant la llei permetia la seva 
organització. Donat que es va proposar en una època que molta gent de les 
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característiques que es proposava ja tenien concertat un viatge amb l'Imserso, no va 
tenir la demanda esperada per tenir els mínims per tirar-ho endavant. Es va parlar amb 
les persones que s'havien apuntat per mirar de tirar endavant la proposta durant la 
primavera. Si hagués sortir bé, s'hagués donat un servei al ciutadà de Sant Joan. 
 
La Sra. Concepció Formatgé demana el que s'està fent a la part vella de la Colònia 
Llaudet. 
 
El Sr. Alcalde explica que Incasòl té uns operaris per arranjar les teulades dels edificis 
vells per tal d'evitar que decaiguin més. Pel que fa a la part nova, l'activitat industrial 
està avançant ja que hi ha empreses que s'estan mirant molt seriosament la seva 
implantació a la Colònia Llaudet i alguna d'elles també a la part vella. Considera que 
en aquest tema s'ha de ser prudent fins que hi hagi una cosa definitiva. 
 
La Sra. Formatgé diu que en el pressupost hi havia una partida per l'arranjament de la 
teulada de la part vells a la qual cosa el Sr. Alcalde li diu que l'ajuntament només ha 
aprovat la licitació de la urbanització de la Colònia Llaudet i les corresponents quotes 
urbanístiques. No s'han aprovat actuacions concretes. Explica també on s'està fent el 
dipòsit de l'aigua i com anirà el seu bombeig així com el de les aigües brutes. 
 
  
No havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcaldia dóna per acabada la sessió a les 
22:00 hores de la qual s’estén la present acta que signa amb mi, la Secretària que 
certifico, l’Alcalde-President de la Corporació.  
 
 
 
Raquel Costa Iglesias    Ramon Roqué i Riu 
Secretària-Interventora    L’Alcalde 
 


